
Yhteenveto Noormarkun asukastilaisuudesta 26.4.2023



Tilaisuuden tarkoituksena oli kuulla alueen asukkaiden ajatuksia 

alueen tilanteesta, sekä lisätä tietoa ja ymmärrystä puolin ja toisin 

asukkaiden ja kaupungin edustajien kesken. 

Osallistujia oli n. 30 henkeä. Yhteisen aloituksen jälkeen he

pääsivät keskustelemaan ryhmissä kaupungin edustajien kanssa. 

Keskustelun teemoina olivat nuorten hyvinvointi, Noormarkun 

kehittäminen, sekä Noormarkun viehätys. 

Seuraavassa on kerrottu tiivistetysti teemoista esiin nousseet asiat. 



1. Nuorten hyvinvointi

• Haasteet

– Nuorten tilanne näyttäytyy melko haastavana: jengiytymistä, polarisaatiota, korona-
ajan vaikutuksia. Toisaalta onko kaikkialla Suomessa sama tilanne? Ei taida olla vain 
Porin haaste.

– Oikeudet tiedetään, mutta velvollisuuksia ei. Näyttäytyy helposti asenteena “ette 
mahda minulle mitään”. 

– Nuorilla myös haasteita kotona.

– Ilkivaltaa koulun lähellä, joskin nyt keväällä vähentynyt.

• Mahdollisuudet

– On hienoa seurata, kun nuorilla on tekemistä. Esimerkiksi nyt pelaavat jalkapalloa. 
Tärkeä lisätä aktiivisuutta. 

– Hälyä aiheuttava porukka on pieni ja suuri osa nuorista on erittäin fiksuja.



• Ratkaisut ja toiveita kaupungille ja muille tahoille

– Yhteisöllisyyden lisääminen, “koko kylä kasvattaa”. Yhteinen välittäminen. 

– Oma asenne nuoriin ratkaisee paljon, ei saa suhtautua aggressiivisesti.

– Miten saada vanhempainilloista sellaisia, että kaikki osallistuisivat? Negatiivinen 

palaute nuorten toiminnasta ei saisi olla pelkona.

– Lisää työntekijöitä nuorten pariin, jotta on kuulevia korvia ja aikuisia paikalla. 

Aikuisten läsnäoloa tarvitaan. 

– Voiko mopoilijoille olla oma paikka?

– Frisbeegolf-rata Noormarkkuun! Lisäksi koulun korit kuntoon ja koriksen 

elvyttäminen. 

– Musiikkiharrastukselle myös paikkoja!



2. Miten kehittäisit Noormarkun aluetta?

• Joen ympäristön kehittäminen, jokialueen johdettu virkistyskäyttö

• Noormarkun torialueen kehittäminen. 

→ Noormarkun torin perusparannus on kesken. Valaistus- ja viimeistelytyöt tehdään 
kevään 2023 aikana. 

• Liikenneturvallisuuteen kiinnitettäisiin huomiota keskustan alueella

• Kevyenliikenteen väylä maantielle 2555 välille Sepelimäentie-Järvikyläntie. 

→ Tiesuunnitelman laatimiselle yhdessä ELY-keskuksen kanssa on varattu 
määräraha vuodelle 2024. 

• Kaavoituksessa lisättäisiin asuintontteja. 

→Noormarkun alueella on runsaasti vapaita sekä kaupungin että yksityisten 
omakotitontteja.   



• Yleisilme muuttunut suttuiseksi Noormarkussa. Erilaiset korjaustoimenpiteet jäävät 

loppuun saattamatta, joten esim. katukaivantojen liikennemerkit makaavat ojissa jne.

• Asioiden keskeneräisyys näkyy, esim. väliaikaiset hidasteet Krevuntiellä ovat olleet 

väliaikaisia 4 vuotta, koska ne saataisiin pysyviksi? 

→ Tavoitteena on toteuttaa pysyvät hidasteet viimeistään ensi vuonna. 

• Frisbeegolf- rata 

• Koirapuisto

• Nuorisolle fiksua tekemistä, sekä heille osoitettu toimintaympäristö; esim. 

moporatapaikka, missä voisi turvallisesti ajelle ja järjestää erilaisia tapahtumia

• DNA- linkkimaston sijoittaminen muualle, kuin keskustan alueelle



3. Mitä hyvää Noormarkussa on?

• Noormarkussa on hyvä elää. 

– tavoitettava villi ja koskematon luonto 

– Ahlströmin upea ja kerroksellinen ruukkialue ja erinomaiset lähipalvelut

– lyhyt matka Porin kaupunkikeskustaan josta löytyy kaiken kattava palvelu- ja 
kauppaverkosto

• Noormarkun viihtyvyyttä lisää asukkaiden ylpeys omasta elinympäristöstä, jota on 
vuosikymmenten ja -satojen aikana yhdessä kehitetty ja rakennettu. 

• Lapsiperheille etuna on lisäksi hyvät varhaiskasvatus- ja perusopetuspalvelut, sekä kattava 
harrastusmahdollisuus kohtuullisilla kustannuksilla.

• Toivotaan, että porilaiset tutustuisivat koko Noormarkun palvelualueeseen ja tekisivät 
luonto- ja kulttuuriretkiä myös alueen itäisiin osiin, vaikkapa luontopolkuja pitkin vaeltaen 
tai pyöräillen.


